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Srđa Janković: Ovo će da potraje, od nas zavisi koliko će da nas košta 

Imunolog i član Kriznog štaba Srđa Jaković rekao je za RTS da se kraj epidemije ne očekuje ove jeseni, 

dodajući da od svih nas zavisi koliko će sve trajati. 

Srđa Janković je, gostujući u Dnevniku RTS-a, rekao da modeli koji se prave kažu da za nekoliko nedelja 

korona može da se razbukti ukoliko se ne budemo pridržavali mera. Od građana, kaže, zavisi koliki će biti 

porast. 

"Kritičan je svaki dan kad možemo nešto da sprečimo, a to ne uradimo. Svaki put kad sprečimo, 

menjamo situaciju nabolje. Mi smo učesnici a ne posmatrači", napominje imunolog. 

Smatra da će čovek pobeiditi virus, odnosno da će doći do novog načina zajedničkog postojanja i 

prilagođavanja jedno na drugo. 

"Može da nestane ako imamo vakcinu, ali sve to zahteva vreme. Za ovu jesen ne možemo očekivati kraj 

pandemije, ali moramo da se štitimo šta god da radimo", navodi Janković.  

Ukoliko dođe do ubrzanog prenošenja virusa među ljudima, Srđa Janković ukazuje da će biti uvedeno 

obavezno nošenje maski na otvorenom. 

"Svaki nezaštićen kontakt među ljudima je faktor rizika i zato maska ima svoj puni značaj", dodaje član 

Kriznog štaba.  



 
 

Prema njegovim rečima, brojke su za sada relativno povoljne, ali ne ohrabruje što ih pojedini građani 

shvataju kao preterano dobre, pa se ne štite. 

"Ovo će da potraje, a od nas zavisi koliko će da nas košta u ljudskim životima i zdravlju", naglašava 

Janković. 

Kada je reč o vakcinaciji protiv gripa, Janković navodi da interesovanje raste iz godine u godinu i da je 

važno da se vakcinišu rizične grupe – hronični bolesnici, stariji građani, deca i trudnice. 

 

 

KON O BROJU UMRLIH OD KORONE "Moja detaljnija objašnjenja stvaraju konfuziju, važno je da će biti 

REVIZIJE" 

Epidemiolog i član Krizbog štaba Predrag Kon izjavio je danas da je juče sve rečeno o broju umrlih od 

korona virusa i da ne bi trebalo ništa dodavati. 

- Moja detaljnija objašnjenja stvaraju konfuziju. Rezultat je vrlo pozitivan - biće revizije. Ono što je 

suština, u Kriznom štabu smo imali podatke od merodavnog instituta "Batut" - rekao je Kon za TV Prva. 

Na pitanje da li je bilo prikrivanja podataka, Kon je odgovorio: "Nije bilo, to je suština". 

On je dodao da sumnju kod nekih ljudi ne razume i da ne može ni da prihvati takav način razmišljanja, 

posebno kada se preteruje i politizuje. 

Ponovo je naglasio da su dobijeni podaci merodavni. Kada je reč o Beogradu, on je naveo da je od 

početka epidemije preminulo 118 osoba, što je objavio i Gradski zavod za javno zdravlje. 

Kon je objasnio i brojeve koje je izneo u javnosti, a koji su izazvale reakcije u medijima. 



 
 

- Govorimo o ukupnoj smrtnost za taj period, prati se koliko je ukupno umiralo na mesečnom nivou. U 

martu je bilo 92 više, u maju 85 manje, u junu 92 više nego u proseku. Može da se zaključuje da je bilo 

više, bilo je i potvrda koje se izdaju nakon smrti na kojima je pisalo da je kovid 19, nego što je prijavljeno 

- naveo je Kon. 

On je istakao da će reviziju uraditi merodavne institucije i da bi to trebalo da dovede do najbliže istine. 

- Krizni štab je radio najbolje što je umeo - naglasio je Kon i dodao da Srbija trenutno dobro stoji. 

On je, međutim, upozorio da dolazi zima i da je ovo stanje neophodno zadržati i biti još disciplinovaniji. 

 

 

BEOGRAD PONOVO ŽARIŠTE Broj obolelih od virusa korona u prestonici raste, a ovo su mogući razlozi 

zašto 

Nakon nešto više od mesec dana zatišja, broj zaraženih virusom korona ponovo raste, a Beograd je 

označen kao žarište širenja kovida. Od ukupnog broja novozaraženih u poslednja 24 sata, više od 

polovine je iz prestonice. 

Postoji više razloga za taj negativan trend, među kojima prednjači relaksirano ponašanje tokom vikenda, 

kao i rizično ponašanje mlađe populacije. 

Iako do zatvaranja Beograda neće doći, stručnjaci apeluju na građane da se pridržavaju propisanih mera. 

Oni su ovaj vikend ocenili kao prekretnicu ističući da se povećan broj zaraženih javlja upravo tokom 

neradnih dana, jer se tada građani više kreću, izlaze, druže se, naročito dok su vremenske prilike 

povoljne. 



 
 

"Ovakvi brojevi upozoravaju da je veoma važno da građani Beograda maksimalno poštuju zaštitne mere, 

posebno kada je reč o nošenju maski u gradskom prevozu, u prodavnicama, tržnim centrima, u svakom 

zatvorenom prostoru", ističu iz Kriznog štaba. 

Sigurno je da vikend izlasci građana nisu jedini razlog zbog kog raste broj obolelih. Postoji još pokazatelja 

koji skreću pažnju na to zbog čega je Beograd ponovo posmatran kao žarište. 

Povratnici s putovanja 

Deo građana odlučio je da, uprkos pandemiji, i ove godine ode na letovanje u one zemlje koje su nam 

otvorile svoja vrata. Ukoliko je neko na putovanju "pokupio" virus, to sada, nakon perioda inkubacije, 

dolazi na naplatu u vidu povišenih brojki. 

Svi srpski državljani koji se vraćaju sa putovanja obavezni su da se po povratku prijave i budu pod 

zdravstvenim nadzorom, kako bi se sprečilo dalje širenje virusa. 

Vraćaju se studenti 

Na brže širenje virusa može da utiče i povratak studenata u domove. Međutim, kako je rekao ministar 

prosvete Mladen Šarčević, postoji zabrinutost i zbog noćnog života mladih. 

- Na poslednjoj sednici, Krizni štab je izrazio zabrinutost zbog početka nastavne godine na fakultetima, 

jer misle da će se jedan deo studenata ponašati neodgovorno što se tiče noćnog života. Dogovorili smo 

se sa studentima da, osim mera koje će sprovodi zaposleni na fakultetima, i studenti organizuju redarske 

službe i prate da li se poštuju preventivne mere - rekao je Šarčević za Tanjug nakon sastanka sa 

studentima. 

Do širenja virusa moglo je da dođe i tokom ispitnih rokova, kada je u prostoriji bilo i po 100 studenata, s 

tim da bi simptomi zaraze počeli da se javljaju tek sada. 

Povratak u školske klupe 

Sa povratkom đaka u školske klupe, neminovno je da dođe do zaraze, čak i ukoliko se unutar zgrade 

škole primenjuju mere prevencije. 

Epidemiolog Predrag Kon je rekao da je situacija u Beogradu i dalje stabilna što se tiče ukupne 

populacije, a da je situacija pod potpunom kontrolom i u osnovnim i srednjim školama, te da su slučajevi 

korone potvrđeni u 24 osnovne i 9 srednjih škola. 

Pojačane kontrole 

Kako je naveo gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić, grad će pojačati kontrole i kažnjavanje za 

nepoštovanje mera prevencije. Međutim, kako kaže, nije cilj da se na taj način uspostavi poželjna 

situacija, već je potrebno da svi građani narednih dana više obraćaju pažnju. Primenu mera kontroliše 

komunalna policija sa inspekcijskim gradskim službama i sanitarnom inspekcijom. 



 
 

Neke od mera koje građani Srbije najčešće ne poštuju jeste okupljanje do 30 ljudi u zatvorenom 

prostoru, ali to što ne drže propisanu distance od minimun 1,5 metara. 

Upravo zato Krizni štab apeluje na sve građane Beograda da budu odgovorni, da se pridržavaju zaštitnih 

mera i da vode računa o sebi i drugima, jer svako opuštanje može dovesti do značajnog pogoršavanja 

epidemiološke situacije. 

 

 

"VLADA EPIDEMIJA RAKA, ŠLOGA I INFARKTA!" Lekari upozoravaju da nam zbog straha od korone 

preti JOŠ VEĆA OPASNOST 

Poslednja u nizu vesti koja je stigla - nikad više obolelih od karcinoma. Nije prošlo mnogo vremena 

otkako su se pojavile informacije da je sve više i onih koji boluju od dijabetesa. A onda i jedno pitanje: 

kada ste poslednji put išli kod stomatologa? 

Sve nas to vodi jednom zaključku - uporedo sa globalnom pandemijom korona virusa, prete li nam i 

epidemije hroničnih i zubnih bolesti? Čini se da je to vrlo izvesno. 

Kako se pandemija razvijala rastao je i strah od nepoznatog, a vrlo opasnog virusa - odnosno strah da se 

istim i ne zarazimo. Ipak, sa druge strane zanemario se strah od svih poznatih bolesti. 

Manje se odlazilo lekaru, manje se odlazilo na kontrole, dosta vremena se provodilo u karantinu i sada, 

mesecima kasnije takve navike su došle na naplatu. Upravo sa tim se slažu naši sagovornici - lekari. 

"Svi su bežali od nas" 



 
 

- Svi su bežali od nas, lekara. Sa druge strane sve je bilo podređeno korona virusu, pa smo i mi i pacijenti 

bili u strahu da se ne zarazimo, oni zbog bolesti same, mi da bi imao ko da radi i leči. Zato danas kada se 

situacija smirila, sve se više hroničnih pacijenata javlja - objašnjava za "Blic" doktorka Branka Grujić iz 

Doma zdravlja Zvezdara. 

Ona kaže da se javljaju mahom kardiovaskularni i psihijatrijski bolesnici, a da zbog straha od zaraze koja 

bi imala ozbiljne posledice za njih manje dolazaka lekaru pravili su i pulmološki bolesnici. 

- Sada se sve već vraća u normalu, svakodnevno prezakazujemo propale termine iz marta, aprila, kako se 

koja bolnica otvara i izlazi iz kovid sistem, tako zakazujemo preglede koji je trebalo da budu davno 

obavljeni - kaže dr Grujić. 

- To su pacijenti koji su imali neke simptome hroničih bolesti, ali nisu dolazili kod lekara zbog straha. 

Nismo reagovali na vreme i oni sada dolaze u drugim stadijumima.. Takođe imamo dosta šlogova nakon 

preležane korone, infarkta, karcinoma, prava je epidemija i to nažalost dosta među mladim ljudima - 

zaključuje doktorka Grujić. 

Slična situacija je i kada je reč o bolestima zuba. Za vreme najjačeg udara korone na taj se segment 

zdravlja mahom zaboravljalo. Upravo to kaže i naša sagovornica. 

- Jedan duži vremenski period je bilo smanjen broj pregleda. Do pre jedno mesec dana dolazili su 

pacijenti samo za hitne intervencije. Danas je to drugačije i javljaju se oni koji su svoje preglede zbog 

straha od korona virusa odlagali - kaže za "Blic" stomatolog Ana Mitrović. 

Ona ističe da je nega zuba u našoj zemji ionako na nezavidnom nivou, a kororona virus i strah od 

zaražavanja svakako je još više odmogao u već nepovoljnoj situaciji. 

- Mi svim pacijentima kojih je sada više dajemo upitnik i merimo temperaturu. U stomatološkim 

ustanovama higijena je ionako pojačana, sada je to na još višem nivou - ističe ona. 

Zbog svega rečenog ne čude sve crnje statistike koje pristižu iz dana u dan. Tako na primer lošu statistiku 

vezanu za dijabetes pogoršala je i trenutna epidemija kovida 19, koja je bacila senku na ostale hronične 

bolesti i pacijente koji od njih boluju, kao i na napore lekara da im, u vreme krize izazvane ovim virusom, 

posvete punu pažnju. 

- Ukoliko epidemija potraje, verovatno ni ubuduće pacijenti neće moći da dolaze na preglede kod lekara 

kao što su navikli. Zbog toga mi sada nemamo pravu sliku šta se dešava sa šećernom bolešću, niti znamo 

u kakvom su nam stanju pacijenti. Od kad je KBC "Zvezdara" prestala da bude kovid bolnica, na zakazane 

kontrole došlo je svega 20 odsto pacijenata, jer se ljudi plaše da se ne zaraze, ali to znači da se ni ne 

kontrolišu redovno - objašnjava prof. dr Teodora Beljić Živković, direktorka Kliničko-bolničkog centra 

"Zvezdara". 

Dodatni problem u svemu ovome predstavlja činjenica da su pacijenti sa dijabetesom u dvostruko riziku 

od razvoja kardiovaskularnih i bubrežnih oboljenja, što dodatno pogoršava njihovu dijagnozu i očekivanu 

dužinu života. 



 
 

Srčana slabost se javlja kao najranija komplikacija kod dijabetesa i to več u prvih pet godina postavljanja 

dijagnoze dijabetesa kod 70 odsto obolelih. 

Epidemija karcinoma 

Prof. dr Slobodan Čikarić, radiolog-onkolog i роčasni predsednik Društva Srbije za borbu protiv raka kaže 

da nema dilemu da će korona virus doprineti porastu broja umrlih od raka, koji bi se verovatno i izlečili 

da nije bilo eрidemije. 

- Korona pravi smetnje u blagovremenom otkrivanju i lečenju raka, pa za posledicu imа рovećanje 

mortalitetne stope obolelih od kancera. Kovid 19 će biti krivaс, а ne ljudi zdravstvena služba, jer je ove 

godine onemogućen normalan rad u onkologiji. Pacijenti se plaše prevencije zbog moguće zaraze u 

čekaonicama - objašnjava za "Kurir" dr Čikarić. 

- Što kasnije lečenje роčne, to je uspeh izlečеnja manji. Korona virus је poremetio specifičnu onkološku 

terapiju i verovatno će, kad statistika bude obrađivala, kod pacijenata koji su lečeni od malignih tumora 

u toku epidemije stopa mortaliteta biti znatno veća nego ranijih godina - objašnjava Čikaric i dodaje da je 

još veća opasnost to što se još "ne zna da li će se korona zaustaviti ove godine". 

 

Dr Branislav Tiodorović: Slave treba slaviti, ali situacija može da se pogorša za 24 sata 

Korišćenje svih mera je dalo rezultat kojim smo bili zadovoljni, ali to ne znači da treba da se uspavamo, 

rekao je epidemiolog dr Branislav Tiodorović. 

Epidemiolog je rekao da Srbiji predstoji period slava i da domaćini treba da nastave da obeležavaju iste, 

ali da se odgovorno ponašaju. 



 
 

"Krajem oktobra i u novembru dolaze slave. Velika je karakteristika Srba da slave, mogu da nastave 

tradiciju, ali da se pridržavaju mera i razmišljaju o budućnosti svih nas. Treba da vode računa da im 

prostorije ne budu prenatrpane, da slave u kući, tamo gde žive, da prilagode broj. Sveštenici treba da se 

pridržavaju mera kada svete vodicu i celivaju kolač. Želimo da se slave pamte, nastave i da unuci nastave 

da ih slave", rekao je dr Tiodorović za TV Prva. 

Dezinfekcija, nošenje, maski i distanci je ozbiljna mera. Prema njegovim rečima, ako nastavimo sa ovim 

merama i budemo mislili na svoje zdravlje, onda ćemo ipak usporiti dalje javljanje virusa i povećanje 

broja obolelih. 

"To nam je cilj i to će nam omogućiti da budemo pripremljeniji za zimski period kada ćemo više boraviti 

u zatvorenom prostoru i kada budemo sprovodili strožije mere. Situacija se može u 24 sata i nekoliko 

dana promeniti ako se ne koriste mere. Miholjsko leto je dobro jer će ljudi boraviti više napolju i to će 

biti do kraja oktobra i od novembra se mere moraju pojačati". 

 

 

Kisić Tepavčević: Nikad nismo objavljivali drugačije podatke 

BEOGRAD - "Niko ni u jednom momentu nije saopštavao drugačiji broj zaraženih ili preminulih od korona 

virusa nego što je u tom momentu bilo u informacionom sistemu", izjavila je zamenica direktora 

Instituta za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanović Batut" Darija Kisić Tepavčević. 

"Mi smo po prvi put kada je u pitanju ova pandemija želeli da imamo transparentne podatke i prvi put 

smo imali informacioni sistem... Mi smo svakog dana sve saopštavali. Nijednog momenta, nijednog dana 

nismo objavljivali drugačije podatke od onih koji su stizali", kazala je Kisić Tepavčevićeva za Pink. 

Povodom kampanje protiv Kriznog štaba rekla je da oni nisu nikakve žrtve i da samo rade svoj posao. 



 
 

Ona je objasnila da prijava zaraznih bolesti funkcioniše tako što lekari šalju nadležnima i sve se sliva u 

"Batut". 

Ponovila je da korona virus ne poznaje nikakve granice i da su pred njom svi jednaki. 

Ona je istakla veliki rad epidemiologa u borbi protiv korona virusa i objasnila da 170 domova zdravlja, 24 

zavoda i insituta unosi podatke, a da je u to uključno všše stotina osoba. 

"Moram da navedem ogroman rad kolega epidemiologa... Zahvaljujemo se kolegama kliničarima... 

Zabluda je da mi nismo obukli mantile. Epidemiolozi mukotrpno izgaraju, a tek će intenzivno da rade", 

kazala je Darija Kisić Tepavčević. 

Ona je sa žaljenjem konstatovala da se ogroman trud da predstave situaciju kakva jeste, pogrešno 

interpretira. 

"Naš trud da predstavimo kako jeste sada se potpuno drugačije doživljava. Niko ni u jednom nije 

saopštavao drugačiji broj nego što je u tom momentu bilo u informacionom sistemu", ponovila je Kisić 

Tepavčevićeva. 

 

 

Nove terapije za migrenu i astmu stigle u Srbiju 

Migrena je, prema svetskoj statistici, među deset bolesti koje najviše onesposobljavaju pacijenta i utiče 

na sve aspekte života 

Moderne biološke terapije za migrenu i tešku astmu dostupne su sada i pacijentima u Srbiji. Nova 

inovativna terapija za lečenje teške glavobolje, to jest migrene pojavila se u našoj zemlji istovremeno 

kada su je dobili stanovnici drugih evropskih država. 



 
 

Migrena je, prema svetskoj statistici, među deset bolesti koje najviše onesposobljavaju pacijenta i koje 

utiču na sve aspekte života. Terapija predstavlja rešenje za pacijente koji imaju puno migrenoznih dana 

mesečno i koji nisu reagovali na dosadašnje preventivne tretmane. Smanjenjem broja, jačine, pa i 

prestankom pojavljivanja napada, omogućava se normalno funkcionisanje i obavljanje svakodnevnih 

životnih aktivnosti i znatno poboljšanje kvaliteta života. Lek se primenjuje jednom mesečno, na 

preporuku neurologa. 

Pacijentima sa teškom astmom obezbeđen je biološki lek nove generacije za dugoročnu kontrolu i 

prevenciju simptoma astme. Teška astma može biti iscrpljujuća, čak i potencijalno fatalna za pacijenta. 

Procenjuje se da tri do pet odsto pacijenata sa astmom ima težak oblik koji zahteva primenu visokih 

doza lekova i uprkos tome ostaju nekontrolisani. Komforno doziranje leka, jednom na svake četiri 

nedelje, poboljšava kvalitet života ljudi sa teškom astmom. 

 


